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M Ø D E R E F E R A T  24. OKTOBER 2023 

Forum Saxo Studienævnet  

Møde afholdt 25. oktober 2023 kl. 13-15  

Sted Lokale 12.4.07  

Referent Sara Holm-Meier (SHM)  

Til stede 

Tine Damsholt (TD), Lisa Marie Anderson (LMA), Philip Mark Neie 

Pedersen (PNP), Kristina Winther-Jacobsen (KWJ), 

Jes Fabricius Møller (JFM), Maria Louise Krogh Bank (MLB), Adam 

Schwartz (AS), 

 

Desuden deltog 

Lasse Sonne (LS), Anders Holm Rasmussen (AHR), Rune Iversen (RI), 

Mikkel Bille (MB), Lene Kristine Christensen (LKC) 

På punkt 4 deltog Stine Due Hansen (SDH) 

 

Afbud fra 

Peter Edelberg, Pernille Foss, Sofie Lene Bak 

Dagsorden 

Ad 1) Godkendelse af dagsorden 

Punkt 4 flyttes til punkt 2 og dagsordenen blev herefter godkendt. 

 

Ad 2) Godkendelse af referat fra den 20. september 2023 

Der var enkelte præciseringer til referatet samt en uklarhed om, hvorvidt 

PP-bestemmelserne gælder for alle fag. Punktet tages op på næste møde. 
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SIDE 2 AF 4 Herefter blev referatet godkendt. 

 

Ad 3) Meddelelser 

LS orienterede om et stormøde i KOOL, koordineringsforum for 

læringsenheder i morgen om kandidatreformen. LS deltager og referer på 

næste møde. 

LS berettede, at FAK kigger på BA-optaget til næste sommer på baggrund 

af det reducerede optag, der blev meldt ud i forbindelse med 

uddannelseslandskabet. Forhåbentligt kan tomme pladser på nogle 

uddannelser tilfalde andre uddannelser. 

LS oplyste at, Specialereceptionen afholdes den 1. februar 2024. Der var et 

ønske om, at datoen meldes ud tidligere og tydeligere. LS sender det ud i 

SaxoNyt og orienterer om det på det kommende frokostmøde. 

LS orienterede om, at aftagerpanelmødet afholdes den 28. februar – emnet 

er karrierevejledning. 

 

Ad 4) Besøg af Stine Due Hansen, leder af Studievejledningen 

SDH præsenterede sig selv og redegjorde herefter for planerne for 

studievejledningen. Der skal knyttes flere kræfter til Saxo-vejledningen og 

der er et øget fokus på karrierevejledning, blandt andet gennem et 

karriereteam. Der er pt. ansat en tidligere Saxo-studenterstudievejleder, der 

oplærer andre vejledere i Saxos uddannelser. 

Fagene ytrede en generel oplevelse af, at den meget fagspecifikke 

vejledning lander hos UL’ere, studerende i Fagråd og Studienævn og i 

administrationen, fordi studievejledningen ikke har den fornødne 

fagspecifikke viden om fagene på Saxo. 

Studiestarten er et bekymringspunkt, da den i høj grad er båret af tutorerne 

og har været meget bundet til instituttet, og frygten er, om tutorerne vil 

varetage opgaven, hvis studiestarten bliver centralt styret. 

Der blev spurgt til, om studievejledningen i deres vejledning af ensomme 

studerende gør opmærksom på de mange studenterforeninger, der er. SDH 

bekræftede, at studievejledningen er opmærksomme på 

studenterforeningerne.  

SDH gjorde opmærksom på, at SPS er placeret i vejledningen, og der kan 

henvises til vejledningen ved spørgsmål til SPS. 

 

Ad 5) Løbende drøftelse af studiemiljøet 

LMA delte det glade budskab, at der nu er 20 medlemmer i fagrådet for 

Klassisk Arkæologi og mange af medlemmerne er nye studerende.   

Både LMA og MLB har hørt fra studerende, der er har følt sig udskammet, 

fordi deres fravær i gruppearbejdet på Humanistisk videnskabsteori blev 

påpeget med navns nævnelse i læsegruppen.  

LS tager en drøftelse med underviserne. 



 

 

SIDE 3 AF 4  

Ad 6) Høring af udkast til ny KU-strategi 2030 (bilag vedhæftet) 

TD redegjorde for baggrunden for punktet. 

PF har sendt ud til baglandet, men der er ikke tilbagemeldinger. 

Fagrådet for Klassisk Arkæologi mener, at bæredygtighed og trivsel ikke 

skal være forudsætninger, men ambitioner i sig selv, som der skal handles 

på. 

PMP supplerede med, at der mangler fokus på de studerendes trivsel. 

TD opfordrer alle fag til at se på det igen, og vende tilbage senest mandag 

eftermiddag til SHM, SLB og TD. 

TD afrundede punktet med at undre sig over, at tidligere indsatsområder helt 

er helt faldet ud, hvilket forhindrer forandring på lang sigt.   

 

Ad 7) Godkendelse af plan for tilrettelæggelse af undervisning og af 

prøver og anden bedømmelse, for det kommende akademiske 

år, herunder behandling af proces for kursusudbud (bilag 

vedhæftet) 

LS redegjorde for baggrunden for punktet. 

Procesforslaget er vendt med uddannelseslederne. SN inddrages fordi SN 

skal godkende kursusbeskrivelser. 

For at koordinere udbuddet af forskningsområderne bedst muligt, blev det 

besluttet, at udbuddet af forskningsområder for det kommende akademiske 

år behandles på studienævnsmødet i november. LS tilføjer det på 

procesplanen. 

Herefter blev procesplanen godkendt. 

 

Ad 8) Behandling af kursusevalueringer for F23 (bilag vedhæftet) 

LS redegjorde kort for evalueringsrapporten.  

Der er anført tal med og uden svarprocent, da svarprocenten er et vigtigt 

parameter.  

Herefter en kort drøftelse af den lave svarprocent, hvad den kan skyldes og 

hvad der måske kan gøres for at højne svarprocenten. 

Studienævnet godkender evalueringsrapporten. 

 

Ad 9) Planlægning af KA-studiestart for vinteroptaget 

LS redegjorde for baggrunden. Vinterstudiestarten er i mindre skala, da 

optaget er mindre ved vinteroptaget. 

Der var bred enighed om at lave et fælles Saxo-arrangement, som LS og 

studievejledningen står for. 

 

Ad 10) Behandling af diplom for studienævnsarbejde 

LMA vurderer, at diplomet er fint, men spørger, om det kan justeres fra 

person til person, som et generisk dokument? 



 

 

SIDE 4 AF 4 Måske skulle underskriveren være prodekanen eller studiechefen? 

Studienævnet godkender udkastet til diplomet. 

 

Ad 11) Behandling af censorindberetninger for Arkæologi, Oldtids- og 

Kulturarvsstudier (bilag vedhæftet) 

MB havde en række bemærkninger.  

Studienævnet godkender indberetningerne.  

 

Ad 12) Drøftelse af karakterstatistikken (bilag vedhæftet) 

LS redegjorde for baggrunden for punktet. Der var bred enighed om, at 

tallene er interessante og brugbare. 

 

Ad 13) Status på uddannelseslandskabet 

LS berettede, at det sagsnotat om justering af studiestruktur, som tidligere er 

sendt ud, og som FUU skulle have færdiggjort i løbet af denne uge, er udsat 

en måneds tid. FUU mødes den 22. november, hvor notatet forventes at 

blive godkendt. Herefter sendes det til godkendelse ved FLT. Grunden til 

forsinkelsen er tilbagemeldingerne om de påtænkte tilvalgspakker. 

 

Ad 14) Merit- og dispensationssager 

SHM redegjorde for indstillingerne til afslag – studienævnet fulgte 

indstillingerne. Der var ingen kommentarer til den rundsendte liste. 

 

Ad 15) Eventuelt 

Der var ingen kommentarer til den rundsendte mødekalender for 2024. 

SHM indsender mødeindkaldelserne ud, når de nye studienævnsmedlemmer 

er valgt. 
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